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مســعود رنجبریان، مدیرعامل شــرکت 
شهربان و حریم بان شهرداری تهران هم در 
این رابطه به همشهری می گوید: »در سال های 
گذشته که بحث پارکبان ها را داشتیم، آنها زیرنظر 
شرکت شــهربان و حریم بان فعالیت می کردند، اما این 
شرکت مسئولیتی در زمینه ساماندهی پارک حاشیه ای ندارد 
و این موضوع به معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری واگذار شده 
است.« عمار سعیدیان فر، معاونت بهره برداری از سیستم های حمل ونقل 
سازمان حمل ونقل و ترافیک، چندی قبل در رابطه با اجاره جای پارک توسط 
افراد متفرقه در برخی از معابر و نقاط شهر تهران تأکید کرده بود که با اجرای کامل 
مدیریت پارک حاشیه ای این مشکل هم به خودی خود حل و فصل خواهد شد: »زمانی 
که مدیریت پارک حاشیه ای به صورت کامل در شهر تهران اجرایی شود، قطعا اقدام به اجاره 
جای پارک توسط افراد متفرقه از حیز انتفاع خارج خواهد شد. در منطقه 2شهرداری تهران که 
مدیریت پارک حاشیه ای به صورت پایلوت اجرا شد، آمار اجاره جای پارک حاشیه ای توسط افراد 
متفرقه به شــدت کاهش یافت. درصورت اجرای کامل مدیریت پارک حاشیه ای در شهر تهران و 
افزایش آگاهی شهروندان، دیگر شاهد اجاره دادن غیرقانونی فضای پارک حاشیه ای با مبلغ های 

گزاف توسط افراد متفرقه نخواهیم بود.«

تا اجرای کامل مدیریت 
پارک حاشیه ای صبر کنید

معضل جای پارک در شهر تهران فقط به کمبود و نبود فضای پارک خودرو در 
معابر محدود نمی شود، اگر گذرتان به خیابان های شلوغ در اطراف مراکز تجاری و 

تفریحی شهر افتاده باشد، حتما با افرادی برخورد کرده اید که به صورت اکیپی و تیمی 
اقدام به ایستادن و اشغال حاشیه خیابان و فروش جای پارک می کنند. هرچند شغل کاذب 

فروش جای پارک اتفاق چندان تازه ای نیست و چند سالی می شود که شاهد رواج این پدیده 
در برخی از نقاط شهر هستیم، اما از آنجا که این موضوع کاملا به حال خود رها شده و هیچ نهاد، 

سازمان و ارگانی زیر بار مسئولیت ساماندهی و برخورد با این هنجارشکنی و بی قانونی نمی رود و 
آن را گردن نمی گیرد، چنین عملی درحال فراگیر شدن است.

زورگیری 30هزار تومانی 
در روز روشن!

چرا با فروشندگان پارک حاشیه ای 
به مردم برخورد نمی شود؟

رئیس شورای شهر تهران: خودروسازان داخلی به وعده خود در تأمین 4هزار دستگاه اتوبوس عمل نکردند

دو راهی ورود اتوبوس ها به تهران

برای چندمین بار موضــوع واردات اتوبوس های 
کارکرده در صحن شورا مطرح شد و مهدی چمران، 
رئیس پارلمان شهری در جمع خبرنگاران تأکید 
کرد: »تلاش ما اســتفاده از اتوبوس های داخلی 
است و در راستای همین رویکرد با خودروسازان 
داخلی قراردادهایی منعقد و مقرر شد تا پایان سال 
گذشته 4هزار دســتگاه اتوبوس تأمین کنند که 
متأسفانه خلف وعده کردند و این امر محقق نشد.« 
او با بیان اینکه سال گذشــته فقط 740دستگاه 
اتوبوس تأمین شــد به ضرورت ورود اتوبوس های 
کارکرده اشــاره کــرد و گفــت: »بــرای ورود 
اتوبوس های کارکــرده از دولت و مجلس مصوبه 
گرفته ایم و مخالفت محیط زیست دراین خصوص 
معنایی ندارد. اتوبوس ها کمتر از 5سال کار کرده اند 
و مطابق با استاندارد و پشتیبانی فنی ایران هستند. 
ما اصراری برای ورود اتوبوس های کارکرده نداشته 
و نداریم، اما وقتی خودروسازان داخلی خلف وعده 
می کنند و مردم مدت زمان طولانی در ایستگاه ها 

منتظر می مانند، چاره ای جز این کار نیست.« 

آلودگی های زیســتی و صوتی بــازار آهن 
شادآباد

در بخش دیگری از جلسه رؤسای کمیسیون های 
محیط زیســت و خدمــات شــهری، فرهنگی و 
اجتماعی و نظارت و حقوقی گزارشــی از منطقه 
18دادند. مهــدی پیرهادی به معضــلات بازار 
آهن شــادآباد اشــاره کرد و گفت: »کارگاه ها و 
صنایع مزاحــم بازار آهن شــادآباد آلودگی های 
محیط زیستی و صوتی دارند و زندگی مردم را هم 
تحت تأثیر قرار داده اند. همچنین ایمنی این بازار 
نیز مناسب نیســت و می تواند معضلات جدی را 
برای ســاکنان منطقه ایجاد کند. شن چاله ها که 

عمق برخی از آنها 90متر است هم معضل دیگر 
این منطقه محسوب می شود که در مواقع بحرانی 
همچون زلزلــه می توانند خطرآفرین باشــند.« 
نرگس معدنی پور هم وضعیت فرهنگی را تشریح 
و عنوان کرد که پروژه های فرهنگی منطقه حدود 
99درصد پیشــرفت دارند. نرجس سلیمانی هم 
تأکید کرد و گفت: »در ایــن منطقه تلاش های 
خوبی صورت گرفته، اما با ابرچالش هایی مواجه 
هســتیم که از مقیاس منطقه فراتر است و باید 
چاره ای برای حل مشکلات این منطقه اندیشیده 

شود.«

رفع مشکل شن چاله ها پس از 40سال
در ادامه جلسه محمدجواد خســروی، شهردار 
منطقه 18 توضیحاتی درباره اقدامات انجام شده 
ارائه داد و گفت: »در توسعه حمل ونقل عمومی با 
اعتبار ۳500میلیارد تومان توافقاتی صورت گرفته 
که اگر محقق شــود، اتفاق بزرگی در منطقه رخ 
می دهد. شن چاله ها پس از 40سال تعیین تکلیف 
شدند و طرحی را ارائه داده ایم که درصورت تأیید 
نهایی توسط سازمان نوسازی مشکل شن چاله ها 
برای همیشه حل می شــود. با رفع معارضان، فاز 
اول پروژه شهید بروجردی به زودی بهره برداری 

می شــود. در منطقه، خط مترو وجــود ندارد و 
باتوجه  به مطالبات شــهروندان، این مشــکل را 

پیگیری خواهیم کرد.«

شناسایی 33هزار بنای ناایمن
اعضای شورای شهر تهران بررسی لایحه اصلاحیه 
مصوبه توسعه و بهبود خدمات ایمنی و آتش نشانی 
را هم در دستور داشتند که آن را تصویب کردند. 
مهــدی بابایی در جریان بررســی ایــن لایحه 
به ضرورت ایجــاد ادارات اچ اس ای )واحد ایمنی 
محیط کار( در مناطق اشاره کرد و گفت: »حدود 
۳۳هزار ســاختمان ناایمن در درجات کم خطر، 
میان خطر، پرخطر و بحرانی توســط ســازمان 
آتش نشانی شناسایی شــده و الزام ایمن سازی 
ساختمان ها توسط مالکان در این دوره از مدیریت 
شهری با جدیت دنبال می شود. در اصلاحیه این 
لایحه مقرر شده که اقدام به پلمب ساختمان های 
ناایمن درصورت عدم اقدام مالکین به ایمن سازی، 
از طریق کمیته ایمنی مناطق 22گانه انجام شود. 
شهرداران مناطق موظف  هستند مراتب را برای 
انجام اصلاحات به مالکان اعلام کنند. آنها باید در 
چارچوب وظایف قانونی خود، مراتب را درصورت 
بی توجهی از سوی مراجع قضایی پیگیری کنند.«

گزارش مطلوب حسابرسی مرکز معاینه فنی
پس از اتمام گزارش های حسابرســی سال های 
96تــا 99، دور جدیــد بررســی گزارش های 
حسابرسی از سازمان ها و شرکت های شهرداری 
تهران برای سال های 1400و 1401با ارائه گزارش 
مرکز معاینه فنی خودرو شروع شد. شادی مالکی، 
مدیرعامل ستاد مرکزی معاینه فنی خودروهای 
تهران در جریان ارائه گزارش گفت: »براســاس 
برنامه ریزی های انجام شــده پیش بینی می شود 
که درآمدهای عملیاتی این ســتاد بــا افزایش 
12درصدی مراجعات حــدود ۳0میلیارد تومان 

افزایش یابد.« 

مهدی اسماعیل پورگزارش
روزنامه نگار

اولین پارک علم و فناوری علوم انسانی 
تأسیس می شود

تفاهمنامه دانشگاهیان میان شهرداری تهران و دانشگاه امام 
صادق)ع( امضا شد

دیروز نهمین نشســت شــهردار تهران با نخبگان دانشگاهی 
در دانشــگاه امام صادق)ع( برگزار و تفاهمنامه تأمین مسکن 
دانشگاهیان میان شهرداری تهران و دانشگاه امام صادق)ع( امضا 
شد. در این مراسم علیرضا زاکانی گفت: »شهرداری تهران از هر 
آنچه در توانش باشد برای تأمین مسکن دانشگاهیان دریغ نخواهد 
کرد. همچنین با تصمیم کمیسیون ماده 5 پهنه شرقی دانشگاه 
امام صادق)ع( بعد از ســال ها بلاتکلیفی تعیین وضعیت شد و 
قرار است به زودی پس از پاکسازی، این ناحیه تبدیل به یکی از 
تفرجگاه های تهران شود. در این پهنه شهرداری تهران می تواند به 
دانشگاه در تأسیس پارک علم و فناوری علوم انسانی کمک کند.« 
او به احداث پارک علم و فناوری در بوســتان ولایت هم اشاره و 
عنوان کرد: »به زودی با دریافت مجوز از وزارت علوم 200هکتار 
از مساحت پارک ولایت تبدیل به پارک علم و فناوری خواهد شد. 
بخشی از این مجموعه را نیز می توانیم در اختیار دانشگاه امام 
صادق)ع( قرار دهیم تا نخبگان آن هم افزا با سایر دانشگاه های 
تهران فعالیت پژوهشــی کنند.« زاکانی در پایان تأکید کرد: 
»آنقدر مشکلات پایتخت زیاد است که یک دستگاه به تنهایی 
نمی تواند آن را حل کند و ازاین رو به دنبال مدیریت پایتخت با 
مشارکت مجموعه های مختلف هستیم.« آیت الله حسینعلی 
سعدی، رئیس دانشگاه امام صادق)ع( هم در این مراسم گفت: 
»مجموعه های انقلابی باید همراه با هم برای حل مشکلات مردم 
بکوشند و دوره مدیریت آقای زاکانی در شهرداری تهران تاکنون 
نویدبخش حل مشکلات مردم بوده اســت. به عنوان مسئول 
دانشگاه امام صادق)ع( از سیاست های فرهنگی شهردار تهران 
و توجه وی به نخبگان در حل مشکلات شهری تشکر می کنم.« 
او با اشــاره به مفاد تفاهمنامه  میان دانشــگاه امام صادق)ع( و 
شهرداری تهران عنوان کرد: »مسئله تأمین مسکن کارکنان از 
معضلات ریشه دار دانشــگاه امام صادق)ع( است و امیدواریم با 
امضای تفاهمنامه  میان 2 مجموعه این معضل قدیمی حل شود. 
در کشــور پارک های علم و فناوری زیادی داریم، اما هیچ کدام 
از این پارک ها به مباحث مرتبط با علوم انســانی نمی پردازند؛ 
دانشگاه امام صادق)ع( ظرفیت خوبی در این مورد دارد و با توجه 
ویژه شهرداری بخش شرقی دانشگاه می تواند تبدیل به نخستین 

پارک علوم انسانی ایران شود.«

دروغ بزرگ استعفای شهردار
یک روز وزیری از یک وزارتخانه استعفا می دهد، می گویند قرار 
است شــهردار تهران تصدی آن وزارتخانه را برعهده گیرد و با 
شهرداری خداحافظی کند. روز دیگر غیبت شهردار در جلسات 
مختلف بهانه   دستشان می دهد تا دوباره خبر کذب استعفای 
شهردار تهران را سرتیتر روزنامه هایشان کنند. گویا هر زمان که 
تیتر کم می آورند یا نمی دانند دقیقا باید در حوزه شهر و شهرداری 
به چه مسائلی بپردازند، استعفای شهردار تهران تنها سوژه آنان 

می شود و به بیان آرزوهای خود می پردازند.
حاضرنبودن شهردار تهران در برنامه قرار خدمت یا عدم صدور 
دستورات کتبی جدید پس از سفر بروکسل، دلایل جدید برای 
ادعای اســتعفای زاکانی عنوان شــده و می گویند این استعفا 
به دلیل اختلافاتش در کمیسیون ماده 5 و شورای عالی معماری و 
شهرسازی است. مشکلات موجود در شهر که علاج هرکدام نیاز 
به برنامه جدی و تمرکز کافی دارد را روانه گوشه و کنار کرده و با 
خبر استعفا یا عدم استعفا شهروندان را به شنیدن حواشی دعوت 
می کنند. متأسفانه این دسته از خبرها با سرعت بیشتری از آنچه 
در شهر رقم خورده و اقدامات مثبتی که صورت گرفته، دیده و 
پرداخته می شــود؛ آنانی که منتظر استعفای شهردار هستند و 
غیابش در جلسات بعد از سفر بروکسل را دلیل بر استعفا یا قهر 
تلقی می کنند. مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران از اساس 
استعفای شهردار را تکذیب کرد و گفت: خبر استعفای زاکانی دروغ 
دیگری است که مطرح شده است. وقتی یک نفر کار می کند، همه 
به او می تازند و کسانی که کار نکرده اند و از کار و فعالیت در شهر 
ناراحت هستند، دروغ پردازی می کنند. ما دوشنبه با آقای زاکانی 
جلسه داشتیم و چیزی مبنی بر استعفا نیامده و باید این مسائل 
از نظر قانونی پیگیری شود. در جلسه با شهردار، مسائل زیادی را 
مطرح کردیم و اینکه حال مطرح می شود ایشان استعفا داده اند، 
جای تعجب دارد. علت این مســائل معلوم اســت، وقتی دیده 
می شود عده ای کار می کنند، عده ای دیگر به جنب وجوش و تکاپو 
می افتند که نگذارند کار کنند. شــهر ما مشکلات زیادی دارد؛ 
مشکل اتوبوس و مترو را داریم و بارها گفته ایم و راه حل هم داده ایم 
که باید اجرا شود، اما متأسفانه به جای فرصت گذاشتن برای این 
مشکلات اصلی باید با این مســائل حاشیه ای دست و پنجه نرم 
کنیم . او در پاسخ به پرسش یکی از خبرنگاران مبنی بر اینکه آیا 
از روزنامه ای که شایعه استعفای شهردار را مطرح کرده شکایت 
خواهد شــد یا خیر؟ گفت: این موضوع را باید، بخش حقوقی و 

روابط عمومی شهرداری دنبال کنند.
شهردار تهران پس از بازگشت از بروکسل در جلسات 
کاری بسیاری حضور پیدا کرد. برخی از برنامه های شهردار 

تهران در این مدت به شرح ذیل است:

  دیدار با سردار رادان و همراهان
  شرکت در 2 جلسه شورای ویژه معاونان شهردار

  شرکت در جلسات هیأت دولت
  حضور در دانشگاه خواجه نصیر

  عیادت از مهندس چمران
  حضور در مراسم سالگرد شهید چمران

  جلسه درآمدی با حضور 8 منطقه
  جلسه فرماندهی سپاه در خصوص پل ارتباطی حرم با گلزار شهدا 

  جلسه هیأت امنای سازمان فرهنگی هنری
  نشست مشترک هیأت دولت با مدیران ارشد قوه قضاییه
  جلسه با دکتر صفری )معاون اقتصادی وزیر امور خارجه(

  دیدار با شهردار کرمان و اعضای شورای شهر کرمان
  جلسه حجاب و عفاف

  جلسه هفتگي با رئیس و نایب رئیس شوراي شهر
  جلسه با رئیس دیوان عدالت اداري کشور

  جلسه سخنرانی در جمع دانشجویان دانشگاه امام صادق)ع(
  جلسه کمیسیون ماده 5

بیــش از ۲۳هــزار تن آســفالت طی فصل 
بهار در معابر منطقه یک شهرداری تهران 
پخــش و اســتفاده شــده  اســت. به گفته 
مجیــد افشــاری، معــاون فنــی و عمرانــی 
منطقه یــک، این میــزان آســفالت ریزی، 
مرمت و بهســازی معابر نزدیک به ۲برابر 

میزان پارسال بود. 

23000
تن

مجیــد آرون، معــاون آمادگــی و عملیــات 
سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر 
تهران از برگزاری تمرین کنتــرل و ارزیابی 
وضعیت پمپ های تخلیه آب، کف کش و 
لجن کش موجود در پایگاه های مدیریت 
بحــران مناطــق، بــا مشــارکت نیروهــای 
عملیاتــی دوام مناطق در ۲۲نقطه شــهر 
تهران خبر داد. در این تمرین با ۳55پمپ 
آب روبین، 1۲8پمپ کف کش و 8۲پمپ 
لجن کــش حــدود ۲500مترمکعــب آب 

جابه جا شد.

565
پمپ

فردین رحمان نژاد، معاون سرمایه گذاری 
و توســعه شــرکت ســاماندهی و مشاغل 
شــهرداری تهــران از کلنــگ زنــی و آغــاز 
عملیات اجرایی ساخت جایگاه سوخت 
کوچک مقیاس در شهرک والفجر منطقه 
۶ تهــران خبــر داد و گفــت: طبــق مصوبه 
تیرماه سال گذشته، شــورای شهر تهران 
مکلف شده است که ظرف مدت ۲سال، 
110جایــگاه  ســوخت کوچک مقیــاس در 
تهــران راه انــدازی کند. پیش بینــی ما این 
اســت کــه هــر جایــگاه کمتــر از ۳ مــاه به 

مرحله بهره برداری برسد.

110
پمپ بنزین

عرضه دام زنده در عید قربان
در مناطق مختلف شــهرداری تهران مراکز عرضه 
بهداشتی دام برای روز پنجشــنبه در نظر گرفته 
 شده است. به گزارش همشــهری، محمد هادی 
علی احمدی، شهردارمنطقه 1۳ در این باره گفت: 
 عرضه بهداشتی دام در روز عرفه از ساعت 9صبح
تا 19 و عید سعید قربان از ساعت 4 صبح تا 15 عصر 
در جایگاه منطقه 1۳ واقع در خیابان دماوند، غرب 
به شرق، بعد از پل خاقانی، انتهای خیابان هاشمی، 
جنب بوستان زیتون انجام می شود. در این محل 
جایگاه عرضه و ذبح بهداشــتی دام در فضایی به 
وســعت بیش از 1500مترمربع آماده شده است 
و غرفه های عرضه دام بهداشــتی همراه با مشاوره 
دامپزشکی جهت ارائه دام سالم معاینه شده با ذبح 

شرعی رایگان آماده خدمت رسانی است.
تورج فرهادی، شهردار منطقه 19 نیز از آمادگی لازم 
برای عرضه بیش از 2هزار راس دام در قربانگاه این 
منطقه خبر داد و گفت: جایگاهی به مساحت 5هزار 
مترمربع در محله شــکوفه ناحیه2 بلوار بخشنده، 
تقاطع ارسطو در روزهای عرفه و عید سعید قربان 
آماده ارائه دام های ســالم، معاینه شده و نیز ذبح 
رایگان دام ها اســت. در این جایگاه 25غرفه برای 
عرضه دام سبک، یک غرفه ویژه برای دام سنگین، 
یک غرفه برای دام های سرگردان در منطقه و یک 
غرفه دیگر نیز برای قرنطینه تدارک دیده شده است. 
شهروندان می توانند از ساعت 9 صبح تا 19 روز عرفه 
و 4صبح تا 15عصر روز عید قربان با مراجعه به این 

مکان دام مورد نیاز خود را تهیه کنند.

نقل قول خبر

عدد خبر

 خبر

تفاهمنامه

توجه به مناطق کم برخوردار
لطف الله فروزنده، معاون شهردار تهران: 
در خیابــان قزویــن نزدیــک بــه ۲/5هکتار 
از زمیــن ها بــه انبارهــا تعلق داشــت که با 
تغییر کاربــری ایــن پهنه ها به مســکونی و 
تجــاری، مــردم می تواننــد این محــدوده  را 
مــورد ساخت وســاز قــرار دهنــد. افزایــش 
صدور حدود ۴هزار پروانه ســاختمانی در 
مناطق کم برخوردار نشان از توجه مدیریت 
شهری بر ایمن سازی  مناطق محروم است.

ساخت فاز غربی باغ راه حضرت فاطمه)س(
رضا شــنگی، شــهردار منطقه 1۷: پس از 
شروع عملیات عمرانی باغ راه در محدوده 
امامزاده حســن)ع(، عملیات احداث فاز 
غربــی بــاغ راه حضــرت فاطمــه)س( آغاز 
شده است. این محدوده به دلیل اتصال 
به منطقه 18، در قالب احداث پل مسیر 
دوچرخــه و پیــاده از روی بزرگــراه آیت الله 
ســعیدی جزو یکی از نقاط پر اهمیت در 

احداث باغ راه است. 

 از بزرگراه رسالت 
به پایین ایمنی  خوبی نداریم

قــدرت الله محمــدی، مدیرعامل ســازمان 
آتش نشــانی:  از بزرگراه رســالت بــه پایین، 
وضعیــت خوبــی از لحــاظ ایمنــی نداریــم؛ 
شــهرداران بایــد درگیــر ایمنــی شــوند. 
مسئولیت شــهرداران تنها آســفالت ریزی، 
شهرسازی و رفت و روب نیست ایمنی حرف 
اول را می زند و روزبه روز خطرناک تر می شود 

و رفتار حریق به شدت تغییر کرده است.

گروه های معمولا 5تا 15نفره که دربین آنها 
از نوجوان های 16- 15گرفته تا مردان 50- 
40ساله و حتی بیشتر به چشم می خورند، 
در راسته هایی مانند پانزده خرداد یا دربند 
بلافاصله هر فضای پارکی که خالی می شود 
را اشغال کرده و از رانندگان برای در اختیار 
گذاشــتن این فضای پارک طلــب مبالغی 
معمولا از 50تا 150هــزار تومان می کنند. 
پولی که طلــب می کنند با توجــه به روز و 
ساعت متفاوت است؛ مثلا در روزهای آخر 
هفته و ساعت های پیک، این مبلغ افزایش 
می یابد و به بالاترین حد خودش می رســد. 
البته در برخی مواقع پارک دوبل با نرخ های 
کمتر مثلا حــدود ۳0هزار تومــان هم به 
رانندگان فروخته می شــود! خلاصه برای 

خودشــان نرخ مصوب دارنــد و بدون هیچ 
ترس و واهمه ای و کاملا آشــکارا ســرگرم 
تلکه کردن مردم هستند؛ تا جایی که حتی 
عبور ماشین پلیس هم باعث نمی شود کمی 
خودشــان را جمع و جور کنند. اگر کسی 
زیر بار پرداخت پول زور نرود، باید سرش را 
پایین انداخته و برای پیدا کردن 2متر جای 
خالی در این شــهر بنزین بسوزاند و اگر هم 
خدایی ناکرده مقابل این قانون شکنان برای 
مطالبه حق قانونــی اش مقاومت و نافرمانی 
کند، آن وقت باید داد و بیداد و شنیدن الفاظ 
رکیک و درصورت مقاومت بیشــتر کتک 
خوردن احتمالی و در بهترین حالت ممکن، 
تهدید به تخریب و پنچر شدن ماشین را به 

جان بخرد! 

باند های فروش جای پارک

ســرهنگ علی اصغر شــریفی، رئیس مرکز 
اطلاع رسانی پلیس راهور ضمن تأکید بر این 
موضوع که فروش جای پارک عملی غیرقانونی 
اســت، به همشــهری می گوید: »اگر وسیله 
نقلیه ای در محل توقف ممنوع یا دیگر نقاطی 
که تابلو ها و علائم راهنمایی و رانندگی منع 
کرده پارک کند یا توقف دوبله داشته باشد، 
آن وقت پلیس راهور وظیفه دارد ورود کرده 
و طبق قانون با وسیله نقلیه متخلف برخورد 
کند، اما بحث ساماندهی و نگهداری از فضای 
شهر مانند بحث دستفروشــان با شهرداری 

است.« 
اگر وقــت و حوصله تماس بــا پلیس 110را 
داشته باشــید هم شــاید به صورت مقطعی 

بتوانید وســیله نقلیه خودتان را پارک کنید؛ 
البته شــاید، اما نمی توانید از بابت اینکه در 
زمان برگشت خودروی شــما پنچر نباشد یا 
آسیبی ندیده باشــد، چندان مطمئن شوید 
و بعد از آن هم بعید اســت دســتتان برای 
شناســایی و پیدا کردن فرد خاطی و گرفتن 
خسارت به جایی بند باشــد؛ تازه باز هم اگر 
حال و حوصله معطلی را داشــته باشید. در 
نتیجه این گزینه هم چنــدان معقول به نظر 
نمی رســد که بخواهید با اکیپ فروشندگان 
جای پارک کــه اغلب به صــورت گروهی و 
خانوادگی که گاهی از شهرستان های مختلف 
به تهران کوچ کرده اند بــه اصطلاح درگیر و 

سرشاخ شوید! 

فروش جای پارک غیرقانونی است
احتمالا با اجرای کامل طرح ساماندهی بخش 
زیادی از این معضل برطرف خواهد شــد، اما 
مسئله اصلی اینجاســت که اولا اجرای کامل 
این طرح زمان بر خواهد بود و همچنین برای 
برخورد با بی قانونی و گسترش یک شغل کاذب 
به شهر و شهروندان لطمه وارد می کند. مشکل 
اصلی درحال حاضر، نبود متولی و مســئول 
برای برخورد روتین با چنین تخلفاتی اســت. 
از طرف دیگر اگر با چنین شــغل های کاذبی 
برخورد ســریع و بموقع صورت نگیرد و باعث 
گســترش آن و البته عادی شدنش به چشم 
مردم شویم، شاید مانند بســیاری از مشاغل 
کاذب و غیرقانونی دیگر امکان جمع آوری آن 
وجود نداشته باشد و مردم و مسئولان ناچار به 

کنار آمدن با آن شوند. جدا از بحث حق و حقوق 
شــهروندی و اعمال قانون، پارک حاشیه ای 
فرصتی برای شهرداری است تا برای نگهداشت 
و توسعه تهران منابع مالی خود را افزایش دهد، 
اما در این بخش هم ســود هنگفتی به جیب 
دلالان و باند های مافیایــی می رود و مقابله با 
آنها بسیار سخت و پرهزینه شده است. کاملا 
مشخص است گروه هایی که از فروش روزانه 
جای پارک در محدوده هایــی چون خیابان 
پانزده خرداد، میردامــاد، دربند و... پول های 
هنگفتی به جیب می زنند به همین سادگی پا 
پس نخواهند کشید و ساماندهی این موضوع 
تعامــل، هماهنگی و همکاری دســتگاه های 

ذیربط را می طلبد.

پولی که هر روز از جیب شهر 
به جیب دلالان می رود

شفافیتمالینتیجهبهروزرسانیحسابرسیها
محمد آخوندی، رئیس کمیسیون برنامه وبودجه شــورا: طبق قانون یکی از وظایف اصلی شورا، 
نظارت بر امور مالی شهرداری است که از طریق حسابرسی سالانه انجام می شود. در دوره گذشته 
گزارش های حسابرسی در صحن ارائه نشد و در دوره ششم این موضوع را در کمیسیون برنامه وبودجه 
به جدیت پیگیری کردیم و گزارش های حسابرسی سال های 96تا 99قرائت شدند و به اتمام رسیدند. 
امروز هم گزارش حسابرسی 1400تا 1401مرکز معاینه فنی خودرو در صحن ارائه شد که این موضوع 
نشان می دهد گزارش حسابرسی مجموعه های شهرداری تهران به روز شده اند؛ اقدام بی سابقه ای که 
در ادوار گذشته محقق نشده بود. به روزشدن حسابرسی ها منجر به شفافیت مالی مجموعه می شود؛ 
چراکه از طریق گزارش حسابرسی ها مشکلات و معضلات مجموعه ها مشخص می شود و براساس 
تکالیفی که تعیین شده این مسائل حل می شــود. قطعاً این رویه تا پایان دوره ششم ادامه دارد و 

عملکرد مجموعه های شهرداری تهران زیر ذره بین نظارت شورا قرار دارد.

مکث

زینب زینال زادهشورا
روزنامه نگار


